
Protokół Nr XXXII/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie

z dnia 30 grudnia 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 13.15
Zamknięcie obrad – godz. 15.57

Ad. 1

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne  –  w  sesji  uczestniczy  13  radnych  (lista  obecności  radnych,  lista 
obecności sołtysów oraz lista obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do 
protokołu).

Ad. 3

Na Sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanie Radomińską.

Ad. 4

Przewodniczący RM – zaproponował, aby protokół z sesji Rady Miejskiej był przyjęty 
bez odczytywania, gdyż radni mogą zapoznać się z nim wcześniej w Biurze Rady 
Miejskiej.

Przewodniczący  RM –  zapytał  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu  z  sesji  Rady 
Miejskiej w Radkowie z dnia 29 listopada 2008 roku.

Nie  wniesiono  uwag  do  w/w  protokołu  i  przystąpiono  do  głosowania  nad  jego 
przyjęciem:
Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

Ad. 5

Przewodniczący RM zapytał  czy są  uwagi  i  propozycje  dotyczące  dostarczonego 
radnym  porządku  obrad  (proponowany  porządek  obrad  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

Burmistrz wniósł, aby do proponowanego porządku obrad wprowadzić:

 DRUK  NR  10  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości. 
Burmistrz poinformował,  że projekt  uchwały dotyczy nabycia  nieruchomości 
położonej w Radkowie w nowo wybudowanych kamienicach, Rynku 7, lokal 



zostanie  przeznaczony  na  skonstruowanie  nowoczesnej  biblioteki.  Jest  to 
lokal  o  powierzchni  250  m  ulokowany  w  centrum  miasta,  który  zostanie 
zakupiony od spółki KEMP za cenę nie wyższą jak 1.200 zł za m2 . Burmistrz 
uważa, że jest to bardzo korzystna cena, prosi o przyjęcie projektu uchwały.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem zmiany proponowanej przez Burmistrza:
Głosowało 13 radnych:   za – 13   przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

O godz. 1324  liczba radnych zwiększyła  się do 14 na obrady sesji  przybyła  radna 
Barbara Kopalko.

Ad. 6

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac za okres od 27 listopada 2008r. do 29 
grudnia 2008r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 7

Burmistrz – złożył sprawozdanie za 2008 rok z zakresu decyzji Burmistrza Miasta i 
Gminy Radków ustalających opłaty z tytułu zbycia nieruchomości, których wartości 
wzrosły  w  związku  z  uchwaleniem  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

O godz. 1401 Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1429 .

Ad. 8

DRUK NR 1 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2008 rok 

Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że jest to uchwała zamykająca budżet roku 2008, który 
po  szczegółowej  analizie  planu  dochodów  i  wydatków  został  skorygowany  do 
wysokości kwot wykonanych i przewidzianych odpowiednio do wpływów i wydatków.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.        
A.Kukurba - Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu i  Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  –  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  -  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 2 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Radków na rok 2009 

Przewodniczący RM – odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem Burmistrza w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Radków na rok 2009.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S. Hajłasz – Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu projektu budżetu na 2009 rok 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  –  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – odczytał protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu, 
Planowania i Mienia Komunalnego z przewodniczącymi pozostałych Komisji RM w 
sprawie  uchwalenia  budżetu  Gminy  Radków  z  dnia  12  grudnia  2008  roku  oraz 
odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie budżetu 
Gminy  Radków  na  2009  rok  wraz  z  objaśnieniami  i  informacją  o  stanie  mienia 
komunalnego –  RIO pozytywnie  zaopiniowała  projekt  budżetu Gminy Radków na 
2009 rok (opinia stanowi załącznik do protokołu).

J.  Gorczycki  –  uważa,  że  przedstawiony  budżet  przez  Burmistrza  jest 
niewystarczający dla poszczególnych miejscowości, radny złożył siedem wniosków, 
które  w projekcie  budżetu  nie  zostały  ujęte,  prosi  Burmistrza o wyjaśnieni  czy w 
miejscowości Tłumaczów w roku 2009 będzie coś robione. Radny reprezentuje wieś 
Tłumaczów i zależy radnemu, aby w tej miejscowości coś się więcej działo. Radni 
składają wnioski do budżetu i na ich podstawie opracowany jest budżet.

Burmistrz – wyjaśnił, że od wielu lat konstruowany budżet jest bardzo napięty, który 
obejmuje kompleksowo zadania, zaprojektowane inwestycje w 2009 roku. Przed laty 
została wybrana taka metoda, która pozwoli  na sięganie po środki  pomocnicze z 
zewnątrz  tj.  środki  unijne,  środki  od  Marszałka,  środki  z  Ministerstwa  a  środki 
gwarantowane bezpośrednio z budżetu będzie można przeznaczyć na uzupełnienie 
wkładu  własnego.  Rozpisanie  budżetu  na  bardzo  szczegółowe  zadania 
spowodowałoby zablokowanie  możliwości  samą uchwałą  budżetową planowania  i 
prognozowania wydatków na lata przyszłe.  Burmistrz poprosił  o przyjęcie projektu 
budżetu  gminy  na  2009  rok  w  przedstawionej  konstrukcji  i  o  kolejne  zaufanie. 
Burmistrz  nie  neguje  wniosków  radnego  Gorczyckiego,  które  są  też  ważne  a 
większość  zadań  złożonych  przez  radnego  zostanie  zrealizowana,  mają  one 
zabezpieczenie w budżecie tylko nie mają określonego nazewnictwa po to, aby nie 
zamykać  możliwości  w  pozyskiwaniu  środków  i  funduszy  na  realizację  zadań. 
Burmistrz  obiecał,  że  do  półrocza  zostaną  wykonane  dochody  nie  planowane  a 



zrealizowane,  które  będą  znacznie  wyższe  niż  przyjmowany  na  dzisiaj  deficyt 
budżetowy na poziomie 3.100.000 tys. zł.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Radków na 2009 rok:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymał się – 0.

Burmistrz – podziękował Radzie Miejskiej za przyjęcie budżetu Gminy Radków na 
2009 rok.
                                                                           
DRUK NR 3 zmieniająca uchwałę Nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  30  grudnia  2004  roku  w  sprawie  Strategii  Rozwiązywania  Problemów 
Społecznych Gminy Radków na lata 2005 – 2015 

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM: 

S.  Hajłasz  -  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury,  Sportu Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  –  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 4  w  sprawie  uchwalenia  programu współpracy  Gminy  Radków  z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy  z  dnia  23  kwietnia  2003r.  o  działalności  pożytku  publicznego  i  o 
wolontariacie na rok 2009

Burmistrz – wyjaśnił, że ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
nakłada  na  organy  samorządowe  obowiązek  uchwalania  rocznych  programów 
współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  których  działalność  związana  jest  z 
realizacją zadań publicznych gminy a w budżecie gminy są wyodrębniane środki na 
realizowane zadania. 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  –  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.
                                                                                               

DRUK NR 5 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany z obowiązkiem 
dokonania dopłaty 

Burmistrz – wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy stanu uporządkowania zaopatrzenia 
w wodę w miejscowości Karłów, stan w Karłowie jest bardzo poważny, bo zanikają 
wody powierzchniowe, z których gmina korzystała. Rozmowy z właścicielem odwiertu 
studni głębinowej wraz z wyposażeniem w urządzenia hydroforni i rury przesyłowe 
doprowadziły do konsensusu i na zasadzie po części wymiany nieruchomości a po 
części dopłaty związanej z oszacowaniem wartości urządzeń stwarzają gminie stanie 
się właścicielem ujęcia wody. Po uregulowaniu spraw będzie można przystąpić do 
wodociągowania  Karłowa  oraz  do  planowania  kanalizacji,  która  jest  niezbędna. 
Burmistrz prosi o przyjęcie projektu uchwały. 

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  –  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.
 
DRUK NR 6 zmieniający uchwałę Nr XVIII/87/07 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 29 grudnia 2007 roku w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  -  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 7 zmieniający uchwałę Nr XXVI/142/08 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  30 lipca 2008 roku w sprawie ustalenia  regulaminu udzielania  pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie 
Gminy Radków 

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  -  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 8 w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z 
mieszkańcami w sprawie nadania statutów jednostkom pomocniczym Gminy 
Radków 

Burmistrz – uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  -  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



M. Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 9 w sprawie ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Radkowie na 
2009 rok                                                                                        

Przewodniczący RM – wyjaśnił, że projekt uchwały przedstawiony był na Komisjach 
RM, które nie wniosły zmian w projekcie uchwały.

Przewodniczący RM – poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM. 

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.Kukurba – Komisja Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki  pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
S.  Radomińska  -  Komisja  Spraw  Gospodarczych  i  Rolnictwa  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

DRUK NR 10 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  założeniem  jest  stworzenie  w  miejscowości  Radków 
nowoczesnej  Biblioteki  o  dużej  powierzchni  i  dobrze  ulokowanej,  bo  dzisiejsza 
lokalizacja  i  powierzchnia  Biblioteki  nie  gwarantuje  jej  rozwoju  i  nie  spełnia 
podstawowej  funkcji,  dlatego najkorzystniejszym  rozwiązaniem będzie  adaptacja  i 
utworzenie  Publicznej  Biblioteki  w  tym  lokalu.  Burmistrz  poinformował,  że  koszt 
zakupu lokalu o powierzchni 250 m na dzień dzisiejszy wyniesie około 300.000 tys. 
zł, wynegocjowana propozycja to 1.200 zł za m2  netto. Burmistrz jest zdecydowany 
podjąć ryzyko, pozyskać środki i doprowadzić to zadanie do końca 2009 roku.

A.Kukurba – podziękował Burmistrzowi w imieniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 
Turystyki za pomysł nabycia nieruchomości na potrzeby Biblioteki. Radny uważa, że 
kultura  w  Radkowie  bardzo  się  podniesie  a  obecna  Biblioteka  zostanie 
wyprowadzona z tunelu do nowego lokalu o tak dużej powierzchni oraz jest to krok 
dla uświetnienia Radkowa i bardzo dobra decyzja Burmistrza.

J. Gorczycki – projekt uchwały był omawiany na Komisji i była propozycja 1000 zł za 
m2 radny  proponuje,  aby  pozostać  przy  tej  kwocie,  dlatego,  że  nie  powinno  się 
ustępować jak ktoś jest zainteresowany sprzedażą. Lokal będzie w stanie surowym i 
trzeba ponieść wysokie nakłady na remont. Radny zaproponował, aby firmie KEMP 



zaproponować możliwość zamiany 2-3 mieszkań z przydziału gminy w zamian za 
lokal a przy takiej propozycji zmniejszą się koszty zakupu tego lokalu.

Sekretarz  Gminy  –  poprosiła,  aby  radny  złożył  wniosek  formalny  w  sprawie 
zobowiązania  Burmistrza  do  wynegocjowania  stawki  1000  zł  za  m2 i  o 
przegłosowanie tego wniosku.

J. Gorczycki – złożył wniosek, aby zobowiązać Burmistrza do wynegocjowania ceny 
1m2  nieruchomości,  tj.  lokalu  użytkowego  nr  1  znajdującego  się  w  budynku 
położonym w Radkowie, Rynek 7, na kwotę 1.000 zł netto, a nie nabywać jej za cenę 
jaką proponuje sprzedający, tj. 1.200 zł netto za 1m2 . 

A. Kukurba - uważa, że radny J. Gorczycki nie przewidział sprawy a na Komisjach 
był  omawiany  ten  temat  i  Burmistrz  został  upoważniony  do  przeprowadzenia 
transakcji. 

Burmistrz – wniósł  do Przewodniczącego RM, aby w wyniku głosowania ustalono 
stawkę,  według,  której  Burmistrz  powinien  zawrzeć  porozumienie,  która  będzie 
oscylowała pomiędzy 1.000 a 1.200 zł za m2 . 

Przystąpiono  do  głosowania  nad  wnioskiem  złożonym  przez  radnego  J. 
Gorczyckiego: 
Głosowało 14 radnych:     za - 10       przeciw –1       wstrzymało się –3 –  wniosek 
został przyjęty.

Przewodniczący RM – poprosił o głosowanie nad projektem uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 14 radnych:   za – 14   przeciw – 0   wstrzymało się – 0.

O godz. 1528  Przewodniczący RM ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz. 1537 .

Ad. 9

A.Kukurba – wnioskuje, aby spotkania Komisji RM dotyczące omówienia materiałów 
na sesje odbywały się wspólnie ze wszystkimi Komisjami RM.

Przewodniczący RM - nie jest przeciwny - jest za wnioskiem. 

S  Hajłasz  -  nie  widzi  problemu,  aby  A.  Kukurba  wstąpił  też  do  Klubu  Radnych 
ODNOWA.

A.  Kukurba –  radnemu nie  chodzi  o  Klub  Radnych  tylko  o  wspólne  posiedzenia 
Komisji stawia wniosek, aby posiedzenia Komisji odbywały się wspólnie.

J. Gorczycki – popiera wniosek A. Kukurby a w sprawie Klubu Pan A. Kukurba nie 
może podjąć decyzji. Radny prosi o przyjęcie propozycji A. Kukurby.



Sekretarz Gminy – poinformowała, że Przewodniczący RM zwołuje sesje a każdy 
przewodniczący  organizuje  pracę  Komisji,  dlatego  aby  dane  posiedzenie  było 
wspólne  powinno  to  nastąpić  w  konkretnym  przypadku  poprzez  porozumienie 
wszystkich przewodniczących Komisji RM. 

A. Kukurba – uważa, że w tej sprawie powinno być głosowanie.

Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że ma być to decyzja przewodniczących Komisji.

S.  Hajłasz  -  nie  wyobraża  sobie  pracy  Komisji  Rewizyjne  w  składzie  całej  sesji, 
podczas  kiedy  Komisja  będzie  kontrolować  jakiś  zakład.  Radny  zgadza  się  na 
wspólne posiedzenia Komisji do omówienia materiałów sesyjnych. 
 
A.Kukurba – uważa, że radny S. Hajłasz nie zrozumiał, radny proponuje spotykania 
Komisji przed sesja i nie ma obawy, aby przychodzić na inne posiedzenia Komisji.

Przewodniczący  RM  -  wszyscy  przewodniczący  Komisji  dogadają  się  i  ustalą 
scenariusz, co do wspólnych posiedzeń Komisji opiniujące materiały na sesje.

J. Gorczycki - wnioskuje, aby na następną sesje RM zaprosić wicestaroste Marka 
Jagódkę.  Radny  poinformował,  że  otrzymał  pismo  od  radnego  powiatowego  Z. 
Szkretki na temat dróg powiatowych w obrębie Tłumaczowa. Do radnego dochodzą 
też wiadomości odnośnie budynku po byłym przejściu granicznym w Tłumaczowie, 
który  ma  być  sprzedany  w  drodze  przetargu.  Takie  sygnały  są  niepokojące  dla 
mieszkańców Tłumaczowa i całej gminy. Plan odnośnie budynku, który przedstawił 
Burmistrz był  bardzo dobry tj. utworzyć bibliotekę, przedszkole, pomieszczenie dla 
zespołu Tłumaczowianie i klubu sportowego. Radny ma wiele pytań do wicestarosty, 
dlatego  prosi,  aby  przyszedł  na  sesje  z  osobistym  zaproszeniem,  które  prosi  o 
wysłane w jego imieniu.

Przewodniczący RM – wniosek zostanie zrealizowany.

Cz. Jarzyńska – zaproponowała, aby zorganizować spotkanie z M. Jagódką przed 
sesją.

Przystąpiono  do  głosowania  nad  wnioskiem radnego  J.  Gorczyckiego  w  sprawie 
zaproszenia na sesje wicestarosty kłodzkiego:
Głosowało 14 radnych:   za -  14    przeciw – 0   wstrzymało się – 0 – wniosek został 
przyjęty.

Ad. 10

Nie zgłoszono.

Ad. 11

Przewodniczący RM poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma:
1. odczytał  wyrok  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  we  Wrocławiu 

sprawy ze  skargi  Wojewody Dolnośląskiego na uchwałę  Rady Miejskiej  w 



Radkowie z dnia 30 kwietnia 2008 roku Nr XXIII/125/08 w sprawie zmiany 
Statutu Gminy Radków

2. pismo  z  protokołem  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  we  Wrocławiu  z 
przeprowadzonej kontroli gospodarki finansowej Gminy Radków. 

J.  Pabian  –  przypomniał,  że  na  sesji  w  Tłumaczowie  zaproponował  zatrudnienie 
stróża na boisko Orlik 2012 w Ścinawce Dolnej, po sesji do radnego podeszła pewna 
osoba, która oświadczyła, że radny ma szansę na objęcie tego stanowiska. Radny 
pomyślał,  że to żart,  dlatego oznajmił,  że nie ubiega się o stanowisko stróża ani 
żadne inne stanowisko na obiekcie Orlik 2012 w Ścinawce Dolnej.

A. Kukurba – poinformował, że otrzymał pismo z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych 
odnośnie odwołania na wniosek Wojewody, które przyznaje rację klubowi radnych 
jednak  definitywnie  Rada  Miejska  uchwala,  kogo  wybrać  na  przedstawiciela  do 
Komisji Rewizyjnej.

J. Gorczycki – odniósł się do sprawozdania Burmistrza dotyczące likwidacji azbestu 
do  20013  roku.  Radny  zapytał  czy  są  wyniki  o  rurociągu  wody  pitnej  i  czy 
prowadzone są jakieś badania.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  woda  jest  kontrolowana  bardzo  często  i  nie  zostały 
stwierdzone żadne naleciałości śladu azbestu a wyniki z przeprowadzonych kontroli 
znajdują się w Gminnych Zakładach Użyteczności Publicznej w Radkowie i można 
się z nimi zapoznać. Jest faktem, że w konstrukcji rur była domieszka azbestu, ale 
kamień,  który osiadł  na rurach nie przepuszcza szkodliwych substancji.  Burmistrz 
poinformował,  że  jeżeli  gmina  zostanie  właścicielem ujęcia  wody  będzie  skłonna 
podjąć inwestycje przebudowy.

J. Pabian – nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi radnego A. Kukurby. Radni przy 
zakładaniu  Klubu  radnych  Forum  liczyli  na  kurtuazję,  ale  większość  odrzuciła 
kandydaturę A. Kukurby. Radny uważa, że sprawa jest przykra, bo do tej pory nikt 
nie zaproponował innej osobie z Klubu wejścia do Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący  RM  –  złożył  życzenia  Noworoczne  wszystkim  zebranym  i 
mieszkańcom gminy.    

Burmistrz – złożył życzenia Noworoczne mieszkańcom całej gminy.

Ad. 12
Po wyczerpaniu  porządku obrad Przewodniczący RM zamknął  XXXII  sesję  Rady 

Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała:       Przewodniczący

Lucyna Połowczuk Rady Miejskiej w Radkowie

       Marian Gancarski


